

မိလိပိ

PHILIPPIANS

၁

ရှမ်းတရ်လတ်း

- ၁ ဂဝ်၊ ပေးလု၊ ကိတ်၊ တင်း၊ ခွင့်ဂဝ် တိမေးသေ၊၊ ကခပ်ပီခပ်ဂုခင်းလုံ၊ လဝ်းယေ၊ သုခရိလုံ၊ ပခင်ခင်း၊ ဂျ၊ ဂျ၊ တီး၊ သု လျ၊ လီမ်ဂုခင်းကုပ်လုံလဝ်းလဝ်း၊ ကိတ်၊ တင်း၊ ဂုခင်းပွင်လုံလဝ်းလဝ်းလံ၊ တင်းဂုခင်းမုတ်းလောင်၊ လဝ်းယေ၊ သုခရိလုံ ကခပ်မီးဂျ၊ ခင်း၊ ဝိင်း၊ မိလိပိ တင်းသိင်း၊ တင်းလိုင်ကျေး။
- ၂ ဂျ၊ ဂျေးလု၊ ကိတ်၊ တင်းတင်းခပ်မိ ကခပ်ပီခပ်မေးဂျ၊ တီး၊ ဂျေးပေးလဝ်း၊ ကိတ်၊ တင်း လဝ်းယေ၊ သုခရိလုံ ခခေန် မီးခိုင်သုသေဂမ်းလုလု။

တင်းကခပ်တင်၊ ဂျေးလု၊ ဂျေးပီခပ်လဝ်း

- ၃ မိုဝ်းကခပ်ဂဝ်ဂိုတ်းသုးတွင်းပထခေ၊ ဂုးပွတ်းခခေ ဂဝ်မီးတင်းလုံကခပ်သိုဝ်းပျေ၊ ဂိုတ်းသုးတွင်းပထ
- ၄ ခေ၊ ပုခင်း၊ သုတင်းသိင်း၊ တင်းလိုင်ယု၊ ခေ၊ မိုဝ်း၊ ကခပ်ဂဝ် ခုဂ်းလုံလံးခံးလုံထုပ်းသုဂုးပွတ်းခခေ ဂဝ်
- ၅ ထွတ်းလုလုးလွင်းကခပ်သုခပ်းပုးခင်း သတင်းသိုဝ်း ပျေ၊ လျ၊ လီမ်ခခေကွခင်းတင်းခခေ တေ၊ ထိုင်
- ၆ ဂွတ်းမိုဝ်းလိဝ်ခခေခခေခေလ၊ ဂဝ်ယွင်းယေးဂျေးလုး လဝ်းယု၊ ကျေး။ ဂဝ်တုဂ်းဂင်လုံ လွင်းကခပ်တေ၊၊ ဂျေးကခပ်လုံဂိုတ်း လွင်းတင်းကခပ်လီကခပ်ခမ်း
- ၇ ဂျေးခင်းသုခခေ တင်းဂိုတ်းဂျေးယဝ်တု တေ၊ ထိုင်
- ၈ ဂွတ်းဝခင်း လဝ်းယေ၊ သုခရိလုံ ခခေန်ကျေး။ ဂဝ် ခုဂ်းလုံလံးခံးလုံထုပ်းသု ထိုင်ခခေ၊ ခခေကျေး။ လွင်း၊ မခင်းလမ်း ဂွပ်းပိုဝ်းသုဂျေးမီးတင်းသိင်း၊ တင်းလိုင်
- ၉ ဂျေးပွင်းဂခပ်တင်းဂျေးလုးလဝ်း လုလုးဂခပ်တင်းဂဝ် ခင်းတင်းကခပ်ဂဝ်လံးခမ်း၊ တုဂ်းဂိုတ်း ကိတ်၊ တင်း ခင်းတင်းကခပ်ဂဝ်ခမ်း၊ သါဂ်းသေ၊ တြေးသတင်း သိုဝ်းပျေ၊ ခေ၊ ဂျေးတြေးခခေခေတု၊ ယု၊ ခခေန်ကျေး။
- ၁၀ ဂဝ်မီးတင်းမိတ်းတု၊ ဂရုခေ၊ လဝ်းယေ၊ သု သေ ခေ၊ လုံထိုင်သုတင်းသိင်း၊ တင်းလိုင်ထာခင်း၊ ဂိုဝ်းတု၊ ခခေ ဂြေးပီခပ်လဝ်းပီခပ်သါဂ်းသေ၊ နေ၊ ဂဝ်ကျေး။
- ၁၁ ဂဝ်သုးတွင်းလိုင်ခခေ၊ ဂိုဝ်းတု၊ ခခေလမ်း၊ လွင်းခခေ၊ ဂိုဝ် မိတ်းတု၊ ပု၊ ဂရု၊ သုတင်းယု၊ မုး တိမ်ထုခင်းခင်း
- ၁၂ ဂျေးခင်းပိုင်၊ ဂျေးဂုးလုံဂုးပိုင်ခေလ၊ လဝ်းခခေလွင်း၊ တင်းကခပ်ပီခပ်၊ ဂိုဝ်းခခေလုံခခေ ကိတ်၊ တင်းလွင်း၊ ခခေ၊ ဂိုဝ် သုတင်းပျေလု၊ တင်းတင်းခခေတင်းဂျေး

ကခပ်သိုဝ်းတေ၊ ကခပ်လောင်းဂျေးမုခင်းမုခင်းတြေးပီခပ် လဝ်းထိုင်၊ သု၊ ဂွပ်းပိုဝ်း လဝ်းယေ၊ သုခရိလုံ ခခေန် ခေလ၊ မီးဂွပ်းလုံကခပ်ခပ်လောင်၊ သေယဝ် ဂင်းလွတ်း တင်း လွင်းတင်းကခပ်တင်းတိုဝ်းမိခင်းခေလုလု တေ၊ ထိုင်ဂွတ်းဝခင်း လဝ်းခရိလုံ ခခေန်လိုင် ဂဝ် ဂိုတ်းသုးတွင်းပထခေ၊ ယု၊ ကျေး။

တင်းဂုတ်းဂျေးပေးလု ခင်းထွင်၊

- ၁၃ ပီးခင်းခပ်ဂိုဝ်း၊ ဂဝ်ခွဲးဂျေးသုဂုးလွင်းကခပ်တေ၊၊ ကမု လွင်းတင်းကခပ်ဂွတ်းမေးဂျေးခိုင်ဂဝ် လိုဝ်းခခေန် ပီခပ်လွင်းတင်းကခပ်ပိုင်ဂိုတ်းပွင်ခခေ ဂျေးတြေးသ တင်းသိုဝ်းပျေ၊ တုဂ်းတွင်းမေးကျေး။
- ၁၄ ကမုတင်းကခပ်မတ်းနု၊ ကခပ်ဂဝ်လံးခမ်း၊ ဂွပ်း ပိုဝ်း လဝ်းခရိလုံ ခခေန် ထိုင်၊ သုးလွတ်းလီတ်၊ ဂျေးဂျေးခင်းယဝ် ကမ်း၊ ဂျေး ထိုင်၊ သုးဂုးတီး
- ၁၅ ဂုးလီခပ်ယု၊ ကျေး။ ပီးခင်းခင်းလဝ်းတြေးခခေခေ၊ မီးတင်းယုမ်၊ မတ်းမခင်းခိုင်၊ မုး ဂွပ်းပိုဝ်းတင်း ကခပ်ဂဝ်လံးခမ်း၊ တုဂ်းဂိုတ်းခခေခေလ၊ မီးလုံဂုတ်း
- ၁၆ ဂျေးယိုင်ခင်းဂုတ်းဂျေးလတ်းခခေခေပတ်းတြေး လဝ်းကျေး။ ဂုခင်းဂမ်းခင်း၊ မီးလုံသမေးကခပ် ကမ်း၊ ခေ၊ လု၊ လုံကခပ်ခခေခခေခေလ၊ ဂျေးလတ်း
- ၁၇ တြေးလဝ်းခရိလုံကျေး။ ဂမ်းခင်းဂျေး မီးလုံလေ၊ တခေ၊ သေခေလ၊ ဂျေးလတ်းကျေး။ ခပ်လိုဝ်း ကခပ်မီးလုံမိတ်းတု၊ ခေလ၊ ဂျေးလတ်းတြေးလဝ်း ခရိလုံခခေန် ခပ်ဂုးလွင်းကခပ် ဂဝ်ပီခပ်ဂျေးကခပ်လံး ခမ်း၊ တင်းကခပ်ခခေခခေ ပုခင်းကခပ်တင်းဂမ်းထွတ်း
- ၁၈ တြေးသတင်းသိုဝ်းပျေ၊ ခခေန်ကျေး။ ခပ်လမ်းကမ်း၊ မီးလုံကခပ်ခပ်လောင်၊။ မီးတင်းဂျေး၊ တင်းပွင် ခွဲး ဂျေးတင်းကခပ်ဂဝ်လံးခမ်း၊ ခင်းတင်းကခပ်တုဂ်း ဂိုတ်းခခေန် ယိုင်ခင်းခခေမေးခေလ၊ မီးလုံကခပ်
- ၁၉ ဂုတ်းငေးခေလ၊ ဂျေးလတ်းကျေး။ ပိုဝ်းခခေခေလ၊ ပီခပ်လိုင်ခခေ၊ ဂိုဝ်။ မီးလုံဂုတ်းငေးခေလ၊ ဂျေးလတ်း သေကမ်း၊ ဂျေး မီးသိတ်းလု၊ ခေလ၊ ဂျေးလတ်းသေ ကမ်း၊ ဂျေး ဂျေးလတ်းလိုင်ခခေ၊ ဂိုဝ်ခခေကျေး ပီခပ် တင်းကခပ်ဂျေးလတ်း၊ တြေးလဝ်းခရိလုံယု၊ ကျေး။ ဂွပ်းပိုဝ်းလွင်းတင်းခခေခေလ၊ ဂဝ်မီးတင်းကခပ် သိုဝ်းပျေ၊ ယု၊ ကျေး။ ဂမ်းလိုခင်းကျေး ဂဝ်တင်းသိုဝ်း ပျေ၊ ကျေး။ ပီခပ်လိုင်ခခေ၊ ဂိုဝ်းတု၊ ခခေလမ်း ဂဝ်ဂုဂခေ

လွင်းကန်တူး၊ ရွပ်ပိုင်းတိုင်းကန်သုဉ်းတွင်းကော်၊
 တင်းရွပ်ပိုင်း၊ ဝိသိုလ်၊ လင်းယေ၊ သုခရိလုံ၊ လွှဲထိမ်
 ၂၀ ခေခို လွင်းတိုင်းထိုင်းခို တိုင်းပိခေလွင်းတိုင်း
 ကန်ခေ၊ ချွတ်းကပ်ကော၊။ ခိုပိခေတိုင်းကန်
 ဂပ်မုင်းထူးမွင်းထူးကန်ယုံ၊ ခေခေခေလေး၊ တိုင်း
 ကာင်း၊ လွင်းကန်ဂပ်ယင်းတိုင်းကန်၊ လုံးမီး တိုင်း
 ကန်လီကန်၊ လီကော်လုံးလုံးလေး၊ တိုင်းတိမ်ဝို
 တင်း တိုင်းကန်ဂုတ်းကန်ဂုတ်းသေလေး၊ က
 သာင်းလိပ်းသေကန်၊ ဝါ၊ တိုင်းသေကန်၊ ဝါ၊ တေး
 လိပ်ခေ မုခေဗုင်းသေ၊ လင်းခေရိလုံ တိုင်းထာင်း၊
 သူးယူ၊ ဂုးခေခေတိုင်းခို မိုခေလိပ်းသေကန်၊ ဝါ၊
 ၂၁ မိုင်းတိုင်းသေကန်၊ ဝါ၊ ခေခေခေ၊။ တိုင်းကန်ဂပ်
 ကသာင်းလိပ်းလမ်း ပိခေပုခေ၊ လင်းခေရိလုံ ကေး၊။
 တိုင်းကန်ဂပ်တိုင်းလမ်း ပိခေကန်မိတ်းကေး၊။
 ၂၂ ပေးကသာင်းလိပ်းယူ၊ ခေခေခေခေခေခေ၊ ဂပ်
 တိုင်းလုံးလုံးကပ်ကော၊။ ခေခေခေခေခေခေ ဂပ်ကန်၊
 ၂၃ ဂူ၊ ဂပ်လုံးယူ၊ ဂုးခေခေခေခေခေခေ ဂပ်ကော၊။
 ခေခေ ဂိတ်၊ ဂိတ်၊ ခေခေ၊ ကေး၊။ ဂပ်မီးလုံကန်တိုင်း
 ကာင်း၊ ရှုံးလံသေလတ်းခေခေလေး၊ ယူ၊ လူလုံးဂခေ
 တင်း လင်းခေရိလုံ ကေး၊။ ယိုင်းခေခေမျာတ်းလီ
 ၂၄ ကေး၊။ ဂုလုံးဂုး တိုင်းကန်ယူ၊ ဂုးခေခေခေခေခေ
 ၂၅ လိုင် ပိခေတိုင်းကန်လူဝ်၊ ပုခေ၊ သုကေး၊။ ရွပ်ပိုင်း
 ပွင်၊ လုံလုံခေခေခေခေခေ ဂပ်တိုင်းလုံးယူ၊ ဂုးခေခေ
 တိုင်းခေခေခေခေခေ ဂုတ်းကော၊။ ဂုတ်းကော၊။ ဂုတ်း
 တင်းသုဂုးမီးတင်းသိုင်းတင်းလူင် ပုခေ၊ လွင်းခေခေ၊
 ၂၆ ဂိုဝ် တိုင်းသိုင်းပျော့၊ သုတိုင်းယုံ၊ ရှာင်းမုး တိုင်းတိမ်
 ထုခေခေခေခေခေခေခေ ဂုး၊ သုလုံးကော်ပိုင်းလင်း
 ယေ၊ သုခရိလုံ သေလေး၊ ယိုင်းခေခေ မီးတိုင်းကန်
 ကပ်၊ ဝါဝါလူလုံးလွင်းဂပ် ရွပ်ပိုင်းကန်ဂပ်တိုင်းသမ့်
 ခိုခေခေခေခေခေခေခေ ဂုး၊ ဂုး၊ ယိုင်းခေခေခေခေ
 ကေး၊။

ပုင်၊ သာင်းသေ၊ လင်းယေ၊ သု

၂၇ ဂပ်ဂုတ်းထိုင်သေလေး၊ လုံးဂုခေသုတ်းတုသေကန်၊
 ဝါ၊ ယာခေခေခေခေခေခေခေ ဂုး၊ လွင်း
 ခေခေခေ ဂပ်တိုင်းလုံးလုံးခေခေခေခေခေ လွင်းတိုင်းကန်
 သုယင်းကန်၊ ဂုတ်ကန်၊ သခေ၊ ရွပ်ဂုခေခေ၊ တိုင်းလံ
 လုံးလုံးလေး၊ ခေတု၊ ယူ၊ ခေခေခေခေခေခေခေ ဂုးခေခေခေ
 ဂုလုံးလေး၊ ဗုခေခေခေခေခေခေခေခေခေ တိုင်းယုမ်၊ မတ်း
 ကန်လမ်းသိုင်း၊ ဂခေခေခေ ဂုးသတိုင်းသိုင်းပျော့၊
 ခေခေခေခေ ဂုတ်းဝါတ်းလူင်ဝါတ်းကွခေခေ၊ လွမ်းဂုး
 ခေခေခေခေခေခေခေ ဂုး ဂုးသတိုင်းသိုင်း
 ၂၈ ပျော့ခေခေခေခေခေခေခေ လွင်းတိုင်းကန်ကန်၊ ဂုတ်ကန်၊
 သခေခေခေခေခေခေခေ သုခေခေခေခေခေခေခေ ပိခေခေခေခေခေခေခေ

ခခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ဂုတ်းလူတိုင်းလိပ်ခေခေခေ၊ ပိခေခေခေခေခေခေ
 ၂၉ ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ဂုတ်းကန်ခေခေခေခေခေခေခေ
 လီ၊ ယာခေခေခေခေခေခေခေခေ လွင်းမခေခေခေခေခေခေ
 သုလုံးကောခေခေခေခေခေခေခေခေ ဂုတ်းကန်ယုမ်၊ မတ်း
 လင်းခေခေခေခေခေခေခေခေ ဂုတ်းကန်လုံးခေခေခေ
 ၃၀ ကန်ယာင်းကန်ခေခေခေခေခေခေခေခေ လင်းခေခေခေခေ
 ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ဂုတ်းကန်လုံးခေခေခေ
 မုး လုံးခေခေခေခေခေခေခေခေခေ

၂

၁ ပိုင်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ပေးမီးတိုင်းကန်သာင်းသု၊ ခေခေ
 လင်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ တိုင်းကန်ဂတ်းယိခေခေခေခေခေခေ
 လမ်းသိုင်း၊ ဂခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ တိုင်းကန်ဂုတ်း
 မိတ်းသုဂုးယု တိုင်းကန်ထုဂ်၊ ဂခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၂ လင်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ တိုင်းကန်လင်းဂုတ်းကော်
 လုံခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ သေလုံခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ဂုတ်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ယင်းကန်၊ မီးလုံကန်ခေခေခေခေ
 ဂခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ဝါ၊ တိုင်းတိုင်းဂုတ်း
 ၃ ကန်ဂပ်သိုင်းပျော့ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ယု၊ ယု၊ ယေ
 မီးလုံကန်ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ လုံကန်လမ်းကန်လွှဲ
 တိုင်းကန်ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ကန်ပိခေခေခေခေခေ
 ကန်၊ ပွင်၊ လွင်းဂုးသင်ခေခေခေခေခေခေခေခေ ဂုတ်းလွင်းတိုင်း
 သေလုံခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ မီးဂုတ်းလုံကန်ခေခေခေခေခေ
 မတ်းပိုင်းတိုင်း၊ ဂေ၊ လီသေဂုတ်းသေတိုင်းလင်းဂပ်၊
 ၄ တု၊ ယု၊ ယေတုလုံးပုခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ဂုတ်းလင်းဂပ်၊
 ဂုလုံးလေး၊ တုလုံးထိုင်ကလုင်၊ ဂုခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ၅ ဂုးလုံသေခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ လင်းခေခေခေခေခေ
 ၆ သုတု၊ မခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ဝိသုသမိတ်းတိမ်ထုခေခေခေ
 လမ်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ဂုတ်းကန်၊ ယင်းကန်၊
 ၇ တိုင်းကန်၊ တိုင်းကန်တိုင်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ လုခေ
 ဝိတ်းဂုင်၊ မုခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ကပ်ပုင်၊ ဂုတ်း
 ၈ ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ဂုတ်းကန်ခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ဂုတ်းကန်ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ခေခေခေခေခေခေခေ
 ၉ ရွပ်၊ ဂုးခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ဂုတ်းပိခေခေခေခေခေ
 လင်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ဝခေခေခေခေခေခေခေခေ
 ကန်ယုံ၊ မုတ်းခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ မုတ်းလုံခေခေခေ
 ၁၀ သိုင်းတိုင်းလူင်ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ ခေခေ
 ခေခေခေခေခေခေခေခေခေခေ သတ်တု၊ ဂုတ်းဂုတ်း သတ်တု၊ လိခေ
 မိုင်း သတ်တု၊ ကန်မီးတိုင်းလိခေခေခေခေခေခေခေ သတ်တု၊

၁၁ ဂျေးမီးတင်းသိုင်းတင်းလူင် တာဂ်းလံးခုပ်ခပ်,ဂျေးတီး
 ၁၂ ချေး,မာ့လိုဝ်းသိုင်း လဝ်းယေ,သုခရီလို ခလး ကပ်
 တင်းသိုင်းဂုပ်တင်းကပ်ခလးဝျး- လဝ်းယေ,သု
 ခရီလို ပိခင်လဝ်းကျေး၊ ဝျးခင်,ခင်ခလး၊ ရှုံးမူခင်
 သရေ,ကြေးပေးလဝ်း ထိုင်,သျးမးကျေး။

တၢ,ဂုခင်,ပုခင်း,ဖွခင်းခရီလိုယၢခင်,

၁၂ ပိုဝ်းကခင်ပိခင်လိုဝ်းခင်,ခခင်ခလး၊ ဂျေးကခင်ဂပ်
 ဂှ်ခပ်ဂိုဝ်းလ်း၊ လိုဝ်းခင်,ကခင်သုထွမ်,ကပ်တီးတၢ
 ဂပ်ခခင်ဂုလ်းကမ်,ဂျေး၊ လဝ်လင်ဂပ်ကျေးသုထွမ်,
 ကပ်ယူ,သေ,သေ,ခခင် ကွခင်ဂခင်မီးတင်းလုံကခင်
 ၁၃ ဂှ်,သေ,ဂုဝ်ယမ်သေခလး၊ ရံခတ်းလုံရှုံးလံးတၢင်း
 ခဂ,ချွတ်းကပ်တူဝ်လဝ်းဂပ်,တၢ။ လွင်းမခင်းလမ်း
 ပိခင်ကြေးပိခင်လဝ်း ပိခင်ဖုခင်းပွင်ဂိုဝ်းပွင်ခမး
 ၁၄ ဂျေးခင်းသု ရှုံးသုပျးတင်းလေ,တခေ,လဝ်းသေခလး၊
 ဂိုဝ်းသၢင်းပုခင်း တၢင်းလုမ်းသိုဝ်းမခင်းလဝ်းကျေး။
 ၁၅ ယင်းကမ်,မီးတၢင်းကခင်ပွင်ကခင်မိုခင် တၢင်းကခင်
 တွပ်,ကခင်ထိုင်ခလးဂိုဝ်းတၢ။ ပေးဂိုဝ်းလိုဝ်းခင်,
 ခခင်လိုင် သုတၢဂ်းကမ်,မီးတီးကခင်တၢင်း,ကပျီတ်း
 ကမ်,ဇီတ်းကမ်,ပိုင်းဖုခင်းလုံ သေဂျေးသေဂုခင်းခလး၊
 တၢဂ်းပိခင်လုဂ်း,ကြေးပိခင်လဝ်း ကခင်ကမ်,ပျးက
 ပျီတ်းဂျေးသင် ခင်းမိဝ်းဂုခင်းကခင်ကမ်,သိုဝ်းကမ်,
 တေၢ,ခလး၊ လၢင်းဖွခင်းပျၢခင်,ခခင်ကျေး။ သု
 ခခေပျၢခုဂ်ဂပတ်း,တြေး ကခင်လၢပံးသိုင်း,ဂခင်
 တင်း တၢင်းကခင်ကသၢဂ်းလိဝ်းခခင်ခလး၊ ရှိုဝ်း
 လိင်းယူ,ဂျေးခင်းဂုခင်းမိဝ်းခန့် မိုခင်လိုဝ်းခင်,ဂၢင်ဝခင်း
 လိုခင်၊ လၢဂ် ကခင်မီးခင်းလဂျၢဝလျ,ခခင်ကျေး။
 ၁၆ ယိဝ်းဂမ်ကပ်ခခင်ဂပတ်း,ကသၢဂ်းခလး၊ ခင်းဝခင်း
 လဝ်းခရီလို ခခင်ဂပ်တၢဂ်းလံးကုပ်,ဝၢဝ်းခလးဝျး-
 တၢင်းခခင်,လိခင်းဂပ် တၢင်းဂိုဝ်းဂပ် ကမ်,ပိခင်
 ၁၇ လံၢလံၢလွဂ်,လွဂ်,၊ ဝျးခင်ကျေး။ လိုဝ်းသေခခင်
 ပီဂ်သမ္ပိဂပ်လံးခမ်,တၢင်းကခင်သွခင်းလေၢ, မိုခင်
 ခခင်,ယိလိုတၢင်းလူ,ပုဂ်လေၢ, ကခင်ပိခင်မးခွပ်း
 တၢင်းယုမ်,မၢတ်းသုခခင်လိုင် ဂပ်မီးတၢင်းကခင်
 သိုဝ်းပျေး,ကမ်,ဂျေး မီးတၢင်းကခင်သိုဝ်းပျေး,လုလ်း
 ဂခင်တၢင်းသု ဂျေးမီးတၢင်းသိုင်းတၢင်းလူင်ယူ,ကျေး။
 ၁၈ မိုခင်လိုဝ်းခင်,ခခင် သုကျေးသိုဝ်းပျေး,တၢ။ မီး
 တၢင်းကခင်သိုဝ်းပျေး,လုလ်းဂခင်တၢင်းဂပ်တၢ။

**တိမေးသေ, တင်း ကေ,ပဖရေ,တိတ်
 ဂွတ်းထိုင်မး**

၁၉ ဂပ်မီးတၢင်းကခင်ကိုင်ပိုင်းခင်း လဝ်းယေ,သု သေ
 ခလး၊ ကမ်,ပေးပိုင်းပေးခခင်း ဂပ်တၢဂ်းလံးပွံ,လုံ.
 တိမေးသေ, ဂျေး,ဂျေးတီးကခင်သုမီးခခင် သေယဝ်
 ရှုံးဂပ်လံးဂူလွင်းသုခလး၊ ရှုံးလုံဂပ်လံးသၢဂ်းသု,
 ၂၀ ကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း၊ တီးဂပ်ခန့်၊ ကမ်,မီးဂေၢ
 ကခင်မီးလုံသဖေးမိုခင်ဂခင်တင်းမခင်း ကခင်မီး
 လုံလေ,တခေ, ကခင်ခွ်းလုးခွ်းတူလ်းကဂျၢဝ်းသု
 ၂၁ ခခင်။ ခပ်တင်းသိုင်းတင်းလူင် လၢင်းဂျၢကဂျၢဝ်း
 ပုခင်းတူဝ်လဝ်းဂပ်,ဂုလ်းခလး၊ ကမ်,ဂျၢကဂျၢဝ်း
 ၂၂ ပုခင်း၊ လဝ်းယေ,သုခရီလို။ ဂုလ်းဂျေး သုဂူသၢဂ်း
 သေ, ကခင်မခင်းခခေပျေး လွင်းကခင်မခင်းပွင်ဂိုဝ်း
 ဂၢခင်တြေးသတၢင်းသိုဝ်းပျေး, လုလ်းဂခင်တင်းဂပ်
 မိုခင်လိုဝ်းခင်,လုဂ်းလၢင်းပွင်ဂိုဝ်းဂၢခင် လုလ်းဂခင်
 ၂၃ တင်းပေး ခခင်ကျေး။ ပိုင်းခင်ခလး၊ မိုဝ်းကခင်ဂပ်
 ဂူ, လွင်းကခင် တၢဂ်းပိခင်မးလိုဝ်းခင်,ရှိုဝ်းတီးဂပ်
 ခခင်၊ ဂပ်ဂျၢမ်,ပွင်ရှုံးလံးပွံ,လုံ,မခင်းဂျေး,ဂျေးတီးကခင်
 ၂၄ သုမီးခခင် ဂမ်,လိဝ်ယူ,ကျေး။ လိုဝ်းသေခခင်ကမ်,
 ဂျေး ဂပ်မီးတၢင်းယုမ်,မၢတ်းခင်းလဝ်း,ကြေးဝျး ဂပ်
 ကျေး တၢဂ်းလံးမးတီးသုခခင်ခခင်းဖွခင်းယူ,ကျေး။
 ၂၅ ဂပ်ထိုင်, ဂပ်ထုဂ်,လီပွံ,လုံ, ကေ,ပဖရေ,တိတ်၊
 ကခင်ပိခင်ဂေၢသေ,ဂပ် ခင်းတၢင်းကခင်ပွင်ဂိုဝ်း
 ကမူလဝ်း၊ ဂုခင်းသိုဝ်းခင်,တင်းဂပ် ဂေၢကခင်လုး
 တူလ်းဂပ် ကခင်ပိခင်တမၢခင်,သုခခင်၊ ဂျေး,ဂျေး
 ၂၆ တီးသုကျေး။ လွင်းမခင်းလမ်း မခင်းလုံထိုင်သု
 တင်းသိုင်းတင်းလူင်ခလး၊ မီးလုံကမ်,သု, ဂွပ်းပိုင်း
 ကခင်သုလံးခင်းဝျး မခင်းမီးတၢင်းခံးတၢင်းပိခင်
 ၂၇ ခခင်ကျေး။ မခင်းမီးတၢင်းခံးတၢင်းပိခင် တေၢ,
 ထိုင်ဂွတ်းထခင်းပေး လမ်တၢဂ်းတံးတတေတကျေး။
 ကြေးပိခင်လဝ်းဂိုဝ်းလုမခင်းကျေး။ ဂိုဝ်းလု
 မခင်းဂုလ်းကမ်,လုံ။ ဂပ်ကျေး၊ မခင်းလဝ်းဂိုဝ်းလု
 ကျေး။ ကမ်,ရှုံးဂပ်လံးမီးတၢင်းကခင်လုံလီဂ် ခိုဝ်း
 ၂၈ ခိုဝ်းယွ်းယွ်းကျေး။ ပိုင်းခင်ခလး၊ ဂပ်ယိင်းခခင်းခတ်း
 လုံ ပွံ,လုံ,မခင်းဂျေး, ရှုံးသုခိုခင်းလံးထုပးလံးဂုခင်မခင်း
 ခလး၊ သိုဝ်းပျေး, ဂုလ်းကမ်,ဂျေး ရှုံးလုံဂပ်လံးသၢဂ်း
 ၂၉ သု,ကျေး။ ပိုင်းခင်ခလး၊ ထွဂ်းလုလ်းလဝ်း,ကြေး
 သေယဝ် မီးလုံကခင်သိုဝ်းပျေး,သေခလး၊ ဂုပ်တွခင်း

မခမ်းတူ။ ပခင်ဂုဏ်၊ သရေ၊ တီးဂူခမ်းလိုဝ်ခခင်၊ ခခင်
 ၃၀ တူ။ လွင်းမခမ်းလမ်း ခခင်၊ ရှိဝ်တမ်းဂှ်းတတ်းကခင်
 သူကမ်း၊ လောင်းပွင်ဂှ်းတီးဂဝ်ခခင် ပေးတမ်းလံး
 တံမ်ထူခမ်းလိုင်။ မခမ်းဂုတ်းခမ်း၊ လုခင်ကသား၊
 တူဝ်လဝ်ဂဝ်၊ တေး၊ ထိုင်ဂှ်းမခမ်းလမ်းတမ်းတံ
 ခခ်းကမူ လဝ်ခခင်လံ ခခင်ယဝ်။

၃

ပုင်၊ သား၊ သေ၊ ပေးလု

၁ ရှမ်းကခင်ယင်းဂှ်းတမ်းယင်းဂျါခင်၊ လမ်း၊ ပီးခွင်ဂဝ်
 တင်းလံးခဝ်ဂှ်းလမ်း၊ မီးတင်းကခင်သိုဝ်းပျေ၊ ခခ်း
 လဝ်ခခင်၊ ငြေးတူ။ ပီဂှ်သမံ ဂဝ်လံးတံမ်ပခင်၊ ခိုဝ်း
 ခိုဝ်းယံးယံးသေဂေး၊ ကမ်း၊ မီးတင်းကခင်ယာပ်၊
 ဗိုတ်၊ ပုခင်းဂဝ်။ ပီခင်တင်းကခင်မခမ်းခိုင်၊ ပုခင်း
 ၂ သူကေး။ ဝေးပီတ်၊ မၤ တင်းလံးတူ။ ဝေးပီတ်၊
 ခဝ်လိုဝ်းကခင်ဂှ်း ကခင်ကမ်း၊ လီကမ်း၊ ငါမ်းခခင်
 တူ။ ဝေးပီတ်၊ ခဝ်လိုဝ်းကခင်ဂှ်းတင်းကခင်
 ထိုင်ခတ်၊ တံပ်ခတ်၊ ခိုဝ်ခင်ဂူခင်းခခင်တူ။
 ၃ ဂှ်းထိုင်ကခင်ပေးတင်းလံးလိုဝ်လိုဝ်၊ ဂှ်းဂှ်၊ ငြေး
 ပီခင်လဝ်၊ ကမ်း၊ မီးတင်းကခင်ကိုင်ပိုင်းလု၊ တို
 ပဂတီခလး၊ ဂုဏ်၊ ဝါဝ်းသိုဝ်းပျေ၊ ခခ်း လဝ်ခခင်၊ သု
 ခရိလံးဂူလမ်းခို ပီခင်ခဝ်လိုဝ်းကခင်ခမ်း၊ တင်းကခင်
 ၄ ထိုင်ဂှ်း ကခင်လီတ်၊ ကခင်မခမ်း၊ ကေး။ ပေး
 တိုင်၊ ဂေးတိုင်၊ ဂူခင်း မီးလွင်းကခင်တမ်းကိုင်ပိုင်း
 ခိုဝ်ခခင်လိုင်။ ဂဝ်ယိုင်ခခင် မီးလွင်းကခင်တမ်း
 ၅ ကိုင်ပိုင်း ခခင်သေမခမ်းကေး။ လွင်းမခမ်းလမ်း
 ဂဝ်ခို ခခ်းဝခင်းကခင်ထူခမ်းထိုင်ပီတ်၊ ဝခင်းခခင်
 လံးခမ်း၊ ကဝ်တင်းကခင်ထိုင်ဂှ်းကေး။ ဂဝ်ပီခင်
 မိမ်းဂူခင်းကိသရေလ လိုဝ်ခိုဝ်း ပီခင်၊ ယု၊ မိခင်၊
 ကေး။ ဂဝ်ပီခင် ဂူခင်းဂှေ၊ ဧပြေ လီတ်၊ လီတ်၊ ကခင်
 ၆ သိုပ်၊ လွင်းမေးဂှ်းတီး ဂူခင်းဂှေ၊ ဧပြေ ကေး။ လွမ်း
 ခခင်၊ ငြေးခခင် ဂဝ်ပီခင် နေး၊ ရီသေး ကေး။
 လွမ်းခခင်၊ တင်းကခင်ဂှ်းလံးယံးယံးခခင်
 ဂဝ်ပီခင်ဂေးကခင် ခခ်းလား၊ ငါခင်းသေးလဝ်လဝ်၊
 ကေး။ လွမ်းခခင်၊ တင်းကခင်သိုဝ်းတေး၊ ကခင်
 လံး ရှမ်းပိုင်းပိုင်းလု၊ ငြေးခခင် ဂဝ်ပီခင်ဂေးကခင်
 ၇ ကမ်း၊ မီးတီးတိုင်၊ ကပျီတ်၊ ကေး။ ခခ်းတေးခခင်သေ
 ကေး တင်းကခင်ပွင်ဂှ်းခလး လံးကမိတ်၊ မေးဂှ်း
 မီးတင်းသိုင်၊ တင်းလုင်လိုဝ်ခခင် ဂဝ်မတ်၊ ပီခင်လိုဝ်
 ၈ ခခင်၊ ကခင်သုမ်းခခ်း လဝ်ခခင် ကေး။ လိုဝ်သေ
 ခခင်ကမ်း၊ ဂေး ဂဝ်ထွမ်းလုလု၊ တင်းကခင်ဂူလမ်း
 လဝ်ခခင်၊ သုခရိလံ ခခင်ပီခင်ကခင်မျာတ်၊ လီခေး၊

ခလး၊ ဂဝ်မတ်၊ လွင်းတင်းဂေးမီးတင်းသိုင်၊ တင်း
 လုင်လိုဝ်ခခင် ပီခင်လိုဝ်ခခင်၊ ကခင်သုမ်းကေး။
 ၉ ရှမ်းပိုင်းလဝ်ခခင်ခလး၊ ဂဝ်ခမ်း၊ သုမ်းဂေးမီးတင်း
 သိုင်၊ တင်းလုင် ရှမ်းလံး လဝ်ခခင်ကေး။ လွင်း
 ခခင်၊ ရှိဝ် ဂဝ်တမ်းယင်းကခင်၊ ကိုင်ပိုင်းတင်းသိုဝ်း
 တေး၊ ကခင်တူဝ်လဝ်ဂဝ်၊ လံး ရှမ်းပိုင်းပိုင်းလု၊
 ငြေးခခင်ခလး၊ တမ်းကိုင်ပိုင်းတင်းသိုဝ်းတေး၊
 ကခင်လံး ရှမ်းပိုင်းတင်းယုမ်း၊ မတ်၊ ကခင်ငြေးပီခင်
 ၁၀ လဝ်ခခင်ခခင်ခလး၊ လွင်းခခင်၊ ရှိဝ်ဂဝ်တမ်းဂူလမ်း
 မခမ်းလဝ်၊ တင်း တမ်းခဝ်းကခင်မခမ်းလဝ်လု၊
 ၁၁ ခိုခင်း၊ တင်းကခင်လံးခမ်း၊ လုလု၊ ဂခင်တင်းမခမ်း
 လဝ်ခခင်၊ ခခ်းတင်းကခင်မခမ်းလဝ်ခမ်း၊ တင်းတံ
 ခခင်ခလး၊ ဂဝ်တမ်းလံးလုခိုခင်းလိမ်းခခင်ကေး။

တင်းကခင်ငြေးပီခင်လဝ်ခခင်

၁၂ မိုဝ်းကခင်ဝေးလိုဝ်ခခင်၊ ခခင်လိုဝ် ဂဝ်ကမ်း၊ ရှမ်းတေးဂဝ်
 လံးခမ်း၊ ကေးလုလု၊ လံးဂှ်းထိုင်တင်းကခင်
 လေးလုလု၊ ယဝ်၊ တေးခခင်။ ခခင်၊ ရှိဝ်ဂဝ်တမ်းလံးယိုင်
 ဂမ်းကဝ် လွင်းတင်းကခင်လေးလုလု၊ လိုဝ်ခခင်၊ ကခင်
 ဂဝ်လံးခမ်း၊ တင်းကခင် လဝ်ခခင်၊ သု ယိုင်ဂမ်းကဝ်
 ဂဝ်ခခင်၊ ဂဝ်ယင်းတိုဂှ်လီခင်းလွမ်းယူ၊ ကေး။
 ၁၃ ပီးခွင်ခဝ်ဂှ်းလမ်း၊ ပီဂှ်သမံ ဂဝ် တူဝ်လဝ်ဂဝ်၊ ကမ်း၊
 ထိုင်၊ ဂဝ်ယိုင်ဂမ်းကဝ်ခခင်ယိုင်သေဂေး လွင်း
 တင်းကခင်ဂဝ်ဂှ်းကခင်ခိုင်းခခင်လမ်း ပီခင်လွင်း
 တင်းကခင်လိုဝ်ခခင်ပီတ်၊ ကခင်ပူခင်မေးလိုဝ်ခခင်
 ခလး၊ ယိုခင်ကဝ် လွင်းတင်းကခင်မီးဂေးတီးနေး၊
 ၁၄ နေးလိုဝ်ခခင်ယူ၊ သေခလး၊ ခခင်၊ လီခင်းလွမ်းဂှ်း
 ဂေးတီးသဝ်ပခင်းတင်းပုခင် ရှမ်းလံးသုးကခင်လဝ်
 သိုင်၊ ဂခင်တင်း တင်းကခင်ငြေးပီခင်လဝ်ယူ၊ ဂေး
 ခိုဝ်သေခလး၊ ရှင်ကဝ်ဂေးခခင်လဝ်ခခင်၊ သုခရိလံ
 ၁၅ ခခင်ကေး။ ဂှ်းလိုဝ်ခခင်ခခင်၊ ထူခင်းတင်းသိုင်
 တင်းလုင်ခခင် တမ်းလံးမီးလုသေးခိုခင်ခခင်ကေး။
 ပေးသုမီးလုသေးကခင်ပီတ်၊ ပိုင်းဂခင် ခခ်းသေ
 လိုဝ်သေပိုင်လိုဝ် လွင်းတင်းခခင်ကေး ငြေးပီခင်
 လဝ်ခခင်၊ တမ်းနုလု၊ ကွမ်၊ ခခင်ပေးပခင်ယူ၊ ကေး။
 ၁၆ ကမ်း၊ ခခင်ကေး ဂှ်းတမ်းလံးဂမ်းဂျိုင်ခခင်လီဝ်ခခင်
 ဂေးခခင်၊ ကခင်ဂှ်းခိုတ်ထိုင်တေးလီဝ်ခခင် ခခင်
 ၁၇ ကေး။ ပီးခွင်ခဝ်ဂှ်းလမ်း၊ သုခွမ်ဂခင်ဂမ်းဂျိုင်ခိုခင်
 လိုဝ်ခခင်၊ ကခင်ဂဝ်ဂမ်းဂျိုင်ခခင်တူ။ ခဝ်လိုဝ်ခခင်
 ဂျိုင် လွမ်းခခင်၊ ပုင်၊ သား၊ သေ၊ ကခင်ဂှ်းပခင်ခခင်
 ၁၈ ကေး လုးတူလမ်းမတ်၊ တွင်းဝံတူ။ လွင်းမခမ်းလမ်း
 လိုဝ်ခခင်၊ ကခင်ဂဝ်လား၊ ဝံခိုင်းခိုင်းယံးယံး မိုဝ်း
 ကွမ်ခခင်ခခင် တေးလီဝ်ခခင်ကေး ဂဝ်မီးတင်းတင်း
 ကခင်ခခင်တူတူဂှ်းယူ၊ သေခလး၊ လား၊ သုယူ၊ ခခင်

၁၉ ရွမ်းပိုင်းမီးခပ်လိုင်းကခပ် ရှိတ်းရါခပ်၊ သူ၊ သပ်လက်း
 ဝါးမိုင်းလင်းခရိတ် ခခေခမီးခခေခေ၊ ကော့။ သီခမ်း
 တာင်းခပ်ခခေ လာင်းသူတ်းတိုက်ဂါးခခေတီးကခပ်
 လူကခပ်လီဝ်ကော့။ ဖြဲးခပ်လမ်း ပီခပ်တွင်ခပ်
 ကော့။ ခပ်ကုပ်၊ ဝါး ခခေတာင်းခပ်တာင်းရှင်ကခပ်
 လီကွမ်းလီကါခခေခရုလ်းကော့။ မီးတာင်းကခပ်လုံ
 လမ်းလုံလွံး နိုင်းပိုင်လေးဂီ၊ တင်းလံဂုလ်းကော့။
 ၂၀ တာင်းကခပ်ဂုင်းခပ်ရှင်လမ်း လာပ်၊ သီင်၊ ခခေတာင်း
 မိုင်းခပ်ဂုင်ကော့။ ဂုင်းမုင်းထူးမွင်းထူးလွင်းကခပ်
 လမ်းကခပ်ခခေ၊ ချွတ်၊ ကပ် ကခပ်ဝါး လမ်းယေ၊ သု
 ခရိတ် ခခေတမ်းလုဂ်သေဂါးတီး မိုင်းခပ်ဂုင်လင်း
 ၂၁ မါးခခေခခေ။ လမ်းခခေတမ်းခခေခခေခခေခခေခခေ
 ကခပ်ယုတ်၊ ကခပ်ယွမ်းခခေ ရှိတ်းပီခပ်ကခပ်ခခေ၊ ရှိတ်းလံး
 ပီခပ်မိုခပ်လုံဝ်ခခေ၊ တူဝ်ခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ဝံတင်းမုခပ်သေရေ၊ ထွမ်းဂါးခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 လမ်းခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 မီးတာင်းသီင်၊ တင်းလူင် ချူးတူဂ်းတီးတီမ်၊ ဂါးတိုက်
 တီခပ်ခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ

၄

ရှိတ်းလံးလမ်းသိုင်းခခေခခေခခေခခေခခေခခေ

၁ ပိုင်းခခေခခေ၊ ပီးခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ကခပ်ပီခပ်ပါခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 သိုင်းပျေ၊ ခပ်ကူလ်း။ ကွခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေ
 ဖြဲး ထွမ်းခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ၂ ပီးခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 တင်း သုခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ကခပ်မိုခပ်ခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ၃ လမ်းကပ်ခပ်ကော့။ ကော့သေခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေ
 သာင်းရှိတ်းလူလ်းခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 တွင်းပါခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ၄ ကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ၅ ခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ဝါးထီင်လမ်း သိုင်းပျေ၊ တာ။ ရှိတ်းလုံသေခခေခခေခခေခခခေ
 ကခပ်ကွခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ၆ ကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ယင်းကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ

လူလ်းလွင်းတာင်းဂါးသင်ခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေ
 လိုဝ်ဂုးပိုင် ကပ်တာင်းတာင်းကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ၇ ကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 တာ။ ပေးရှိတ်းလိုဝ်ခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ဖြဲးပီခပ်လမ်းကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ၈ ခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ၉ သူကွခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ငိခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 လူင်ခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ဖြဲးပီခပ်လမ်း လမ်းတာင်းခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေ
 ခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ၁၀ တော့လီဝ်ခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 သိုင်းပျေ၊ ခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 မီးလုံခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ၁၁ ကော့။ သူကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 တာင်းကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 လွင်းခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ၁၂ လွင်းခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 လိုင် ကပ်လံးသွခခေခခေခခေခခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ၁၃ ကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 တာင်းကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ၁၄ ကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ၁၅ ကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ၁၆ ကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ
 ကခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေခခေ

၁၅ သူ့ဂိုဏ်းကပ်လိယဝ်။ ဂူခင်းဝိုင်းဇီဝိပိ ခပ်
 ကိုလုံး၊ ခွင်းမိုဝ်းကပ်ဂပ်ဗတ၊ လှေရှားလတ်းတြး
 သတင်းသိုဝ်းပျှေ၊ ဗလ၊ ကွက်၊ သေဂျးခွင်း မိုင်းမာ၊
 ဂေ၊ တေးခေ ဂျှ၊ ယူ၊ ခေခေလိုင်၊ လိုဝ်သေသူခေခေ၊
 လိုဝ်းလင်းကပ်လှေ၊ ကမ်၊ ပခပ်တင်းလူ၊ တင်း
 တာခင်း၊ ကမ်၊ ခမ်၊ ကပ်တင်းလူ၊ တင်းတာခင်း
 ၁၆ လူလုံးဂပ်တင်းဂပ်။ ခွင်းမိုဝ်းကပ်ဂပ်မီးယူ၊ ခွင်းဝိုင်း
 ထိတ်သျှ၊ လေးခေဂ်၊ ခေခေကျေး၊ သူပခပ်မား လွင်း
 တင်းကပ်ဂပ်လူဝ်၊ ထိုင်ခေခေ ထူခေထိုင်သွင်ပွက်၊
 ၁၇ ကေး။ မိုဝ်းကပ်ဂပ်ဝျးလှိုင်ခေခေ၊ ခေခေလိုင်၊ ဂပ်ဂျ
 ကပ်တင်းလူ၊ တင်းတာခင်းကမ်၊ လှိုင်။ ဂပ်ဂျကပ်
 ကေျှိုဝ်း ကပ်တမ်ထူခေခေလှိုင်၊ လှိုင်ခေခေ ဂျးတီးသူ
 ၁၈ ကေး။ မိုဝ်းလိဝ်ခေ ဂပ်လုံးခမ်၊ တင်းကပ်ပခပ်
 ခွင်းလွင်းတင်းဂျးလှိုင်ဂျးပိုင် ပေးဂျမ်၊ ခေခေသေကပ်
 ဂပ်လူဝ်၊ ခေခေကျေး။ ဂွမ်းပိုဝ်းကပ်ဂပ်လုံးခမ်၊ ကပ်
 လွင်းတင်းလှိုင်ကပ်သူပခပ်မား ကပ်ဝျး၊ ကမ်
 ဂွမ်ကမ်ဂျးလှိုင် ယိလှိုင်ကပ်တြးပီခပ်လင်းထုဂ်၊ လှိုင်
 ဂျှိုဝ်းလှိုင်ခေခေ ဂျးခွင်းမိုဝ်း ကေ၊ ပဗရေ၊ တိတ်
 ဗလ၊ ဂပ်တမ်ထူခေခေလှိုင်၊ လှိုင်ယူ၊ ကေး။

၁၉ ဩဒြးပီခပ်လင်းဂပ်ခေခေ တင်းဂျး ဂျးကပ်သူမီး
 ကလူဝ်၊ ခေခေ တမ်ထူခေခေခွင်း လင်းယေ၊ သုခရိလှိုင်
 လွမ်းဂျးခေခေ၊ ကပ်မခင်းလင်းမီးလေးလိမ်၊ ကပ်
 မခင်းလင်းလမ်၊ လျှေ ခွင်းမူခေကျေး၊ ခေခေလင်း
 ၂၀ ယူ၊ ခေခေကျေး။ ဂျးမူခေဗင်းတြးပီခပ်လင်းဂုပ်
 ကပ်ပီခပ်လင်းပေးခေခေ ယှေ၊ ခေ၊ ဂျးဂမ်၊ ဗေ၊
 သိုဝ်၊ သိုဝ်၊ တမ်းတမ်း၊ သေဂမ်းလူလုံး။ ဂျးမိခေခေ။
 ၂၁ တဂ်လတ်းဂျးမူခေလင်း၊ ကပ်မီးခွင်း လင်း
 ယေ၊ သုခရိလှိုင် ခေခေဂျးကျေးဂျးဂျးတေ။ ပီးခေခေ
 ကပ်မီးယူ၊ လူလုံးဂပ်တင်းဂပ်လှိုင်ခေခေ တဂ်ခေ
 ၂၂ သူကျေး။ ဂူခင်းမူခေလင်း၊ တင်းသိုင်တင်းလှိုင်
 တဂ်ခေသူကျေး။ ဂူခင်းမူခေလင်း၊ ကပ်ယူ၊ ခွင်း
 ကျေးခမ်း ခုခေလှိုင်ကေ၊ သျှေ၊ တင်းလှိုင် တဂ်ခေသူ
 လှိုင်လှိုင်လင်းလင်းကျေး။
 ၂၃ ဂျးကျေးလှိုင် လင်းယေ၊ သုခရိလှိုင် မီးခေခေသူ တင်း
 သိုင်တင်းလှိုင် သေဂမ်းလူလုံး။ ဂျးမိခေခေ။

ရှမ်းလိဂ်းကျေးဝျ၊ တျဇီဝိပိယဝ်ယဝ် ကေး
